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Symbol narodowy

Godło Polski

95 rocznica odzyskania niepodległości
przez Polskę

Za nami 95 rocznica
odzyskania niepodległości
przez Polskę. To dobry
moment, aby zastanowić
się, co dla współczesnego
młodego człowieka
oznaczają słowa: niepodle-
głość i patriotyzm. Chociaż
każdy z nas inaczej pojmuje
znaczenie patriotyzmu, to
jednak jesteśmy patriotami?
I nie ma w tym cynizmu... 
07.11.2013 r. uczniowie 
klasy I C i prof. Jacek
Tatarski rozdawali biało-

czerwone flagi i
przygotowali
okolicznościową wystawę.
Podczas apelu prof. Jacek
Tatarski powiedział: 
Drodzy młodzi Przyjaciele,
zauważyliście zapewne w
szkole biało - czerwone
narodowe barwy. W
poniedziałek będziemy
obchodzić  Narodowe
Święto Niepodległości, 95
rocznicę odzyskania przez
Polskę niepodległości. 11
listopada 1918 r. po 123
latach niewoli Polska
odzyskała niepodległość.

Spełniło się marzenie wielu
pokoleń naszych przodków
o wolnej i niepodległej
ojczyźnie. Przywołajmy
nazwiska twórców
Niepodległości. Warto je
zapamiętać i kultywować
pamięć tych ludzi. Bez ich
udziału nie można
wyobrazić sobie
współczesnej historii
Polski. 
            Redakcja

Przypomnijmy twórców
Niepodległej: Józef
Piłsudski, Roman
Dmowski, Wojciech
Korfanty, Ignacy Jan
Paderewski. Niepodległość
okupiona została
olbrzymimi ofiarami
złożonymi na ołtarzu
wolności. To było morze
krwi. To była krew
żołnierzy, powstańców,

konspiratorów,
pozytywistów, zesłańców
Sybiru, więźniów
zaborczych kazamatów.
Jeden z twórców
niepodległości Józef
Piłsudski powiedział kiedyś
do swoich żołnierzy
"Rzeczpospolita nigdy nie
zapomni o swoich
bohaterach, nigdy". Chcę
Was dzisiaj

zapytać, zachęcić do
refleksji: kto to jest dzisiaj
Rzeczpospolita, kim jest
Rzeczpospolita ... Dziękuję

Święto Niepodległości we
WROCŁAWIU -  Radosne
Obchody  Święta
Niepodległości 11 listopada
2013 roku.
 Zapraszamy !!!

 11. listopada uczniowie na-
szej szkoły wzięli udział w
Radosnej Paradzie
Niepodległości. To wesołe
obchody święta. Wszystkie
szkoły wysyłają swoich
przedstawicieli, aby dobrze
się bawić i na żywo uczyć
historii. Nikt się nie nudzi, a
zabawa jest świetna. Red. 

ważna rocznica

Być zwyciężonym i nie ulec -
 to zwycięstwo...

P

http://upload.wikimedia.org/wikipedia/commons/e/e4/Coat_of_arms_of_Poland-
official3.png

1918
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             Techland Fantasy Expo 2013

13 października odbyły
się targi Techland’u 
koło Hali Stulecia. Na
odwiedzających
czekało wiele atrakcji: 
koszulki , konkursy,
cosplaye, możliwość
zagrania jako jedni z
pierwszych w „Dying
Light”, BF 4 oraz w
wiele innych gier. Na
imprezie znalazł się
również oczekiwany
przez wielu graczy
Oculus. Niestety, w
wersji dość pikselowej,
ale wrażenie i tak jest

olbrzymie. Wprowadza
on gaming w nową erę,
która pozwala na
bardziej realne
odczucia z rozgrywki,
poprzez zintegrowanie
ruchów głowy postaci z
naszą głową i całkowite
odcięcie od uczucia gry
na ekranie. 
Atrakcje czekały nie
tylko na fanów gier, ale
też anime, mangi,
fantasy, RPG i Star
Wars. Wśród
zwiedzających
nieustannie chodziły 

zombie, co wyjaśniło
po co rozdawane są
"tabletki" przeciw
zarazie ( tic-taki
zapakowane w listki
tabletkowe w
opakowaniu z napisem 
E-pidemia).  Jeden z
mężczyzn przebrany
za maga reklamował 
obozy tematyczne oraz
opowiadał o nich,
 oferując równocześnie
zniżkę w wysokości
100zł. W jednej z alejek
były stanowiska
sprzedawców książek
oferujące dość
przystępne  ceny. Dla
najmłodszych
stworzono strefę
cartoon network.

Odbył się również
seminaria,  na których
wybierano najlepszych
w danej dziedzinie i od
razu rekrutowano do
Techlandu.  Na dwóch
warsztatach można
było zaprezentować
swoje umiejętności w
tworzeniu postaci  i
map do gier. 
Konkurencja była na
bardzo wysokim
poziomie.  Większość 

uczestników to
plastycy lub ludzie
pracujący od dawna w
branży. Z tego
powodu nie udało nam
się zająć wysokich
miejsc. Jednak za
udział w seminariach
każdy uczestnik
dostawał punkty do
strony defii.co,

która pozwala na
rozwój zainteresowań
i łatwiejsze znalezienie
pracy w interesującej
nas branży.
 Expo zakończyły
pokazy: Hellraid'a,
Dying Light i Battlefield
4 oraz cosplay'e.
Dying Light jest to
produkcja 

wrocławskiego
Techlandu w, której
gracze(1-4 osób)
wcielają się w ludzi
muszących radzić
sobie w mieście
opanowanym przez
krwiożercze zombie. 
Gra oferuje wiele
możliwość interakcji z
otoczeniem(

wspinaczka, skoki na
budynki, pułapki),
walki
orazusprawniania arsenału.
Pokaz ujawnił
szczególne elementy
produkcji oraz strefę
nie pokazaną przy
stanowiskach
dostępnych dla
odwiedzających. 

Hellraid  jest to już
drugie dzieło
Techlandu, które ma
wyjść wkrótce. Całe
uniwersum zostało
osadzone w klimacie
dark fantasy. Kome-
ntator opowiadający  na
pokazie idealnie pod-
kreślił wszechobecną
śmierć i zniszczenie
panujące w grze.
Niewątpliwie Hellraid
nie jest przeznaczony
dla młodszych

odbiorców, przez swój
dorosły i krwawy
klimat.
Podczas pokazu
cosplay uczestnicy
przebierali  się za
ulubione postacie z
gier, anime, mangi oraz
fantasy. Zwycięzca
otrzymał 1000zł i
nagrody od firmy MSI
oraz  steelseries.

M. Gapiński

Techland

bvbc

gfg

bcvb

gf
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Wywiad Maćka Marciniaka z dyrektorem Filharmonii Wrocławskiej, Andrzejem Kosendiakiem
Andrzej Kosendiak, dyrygent, pedagog i animator życia kulturalnego.

Jak powstała idea Narodowego Forum Muzyki?
Trzeba by powiedzieć o dwóch czynnikach. Po pierwsze w Polsce nie ma obiektu, w którym można by słuchać muzyki w warunkach bardzo dobrych.
Istnieje wiele pomieszczeń, ale w moim przekonaniu są to obiekty klasy średniej. Brakuje natomiast miejsca, które zapewniałoby najwyższe możliwe
warunki odbioru muzyki. Zapytaliśmy siebie, dlaczego taki obiekt nie miałby powstać we Wrocławiu. I to był pierwszy aspekt. Chcieliśmy wykreować
optymalne miejsce do słuchania muzyki. W pracach nad projektem uczestniczę od samego początku. Pomysł powstał podczas rozmów z Rafałem
Dutkiewiczem, w wyniku których prezydent podjął decyzję, bym zajął się tą sprawą. To jest połowa odpowiedzi. Dlaczego wybraliśmy nazwę: „forum”. To nie
jest tylko tak, że chcemy mieć świetna salę koncertową dla Polski czy Europy. Chcieliśmy zrealizować cel, ideę. I tu chciałbym się odnieść do nazwy. Dla
Ciebie nazwa ta kojarzy się z Internetem, gdzie anonimowi frustraci wypowiadają swoje żale(śmiech). Nazwa ta jest mocno zakorzeniona w mieście. Plac
Wolności, w XVw nazywany był Forum Królewskim

następnie w XIXw i na początku XXw wrocławianie chcieli zmienić jego funkcję i postanowili wykreować w tamtym miejscu forum sztuki. Zbudowano Teatr,
Muzeum, Operę. Niestety następne lata kiepsko się zapisały w historii (okres hitlerowski). Zamierzamy wrócić do poprzedniej funkcji Placu Wolności, czyli
forum sztuki. Forum - dlatego również, że chcemy, by to miejsce było punktem, gdzie spotykają się różne opcje, różne gatunki muzyczne i różne pokolenia;
by było to miejsce na prezentację muzycznych różnorodności oraz miejsce sporu artystycznego. Stąd ta nazwa. Tutaj zderzyły się dwa elementy. Chęć
wykreowania we Wrocławiu przestrzeni dla dyskusji artystycznej oraz dla prezentowania sztuki i z drugiej strony, obiektu, który spełniałby najwyższe
możliwe standardy.

Kto brał udział w pracach nad projektem?
Bardzo różne osoby. Od samego początku - jestem ja oraz Prezydent. A później bardzo wielu współpracowników, różnych, na poszczególnych etapach
realizacji. Od jednej osoby, dwóch, trzech do bardzo wielu. Takiego przedsięwzięcia nikt sam nie zrealizuje. Oczywiście musi być ktoś, kto inspiruje, kto
potrafi skoordynować różne działania, wyznaczyć cele. Jednocześnie pomysł musi paść w odpowiedniej chwili, kiedy są możliwości organizacyjne,
finansowe, społeczne, by projekt nie pozostał w sferze marzeń. 

Jak została przyjęta idea NFM w urzędzie miasta, wojewódzkim itp.?
Prezydent Dutkiewicz, który bardzo blisko współpracował i współpracuje ze mną i od początku stał za tą koncepcja, co było bardzo istotne. Muszę
powiedzieć, że w samym Urzędzie Miejskim pojawiły się bardzo różne opinie. Przez pierwszy okres było to kompletne niedowierzanie. Pamiętam
reakcje sprzed 10 lat, kiedy wszyscy się śmiali, wzruszali ramionami i oczywiście traktowali to jak mrzonkę. To nie dotyczy tylko urzędów, ale też
bardzo wielu innych osób, które uważały, że to marzenie, że tego nie da się zrobić. Opinie zmieniały się z czasem, jak projekt zaczął przybierać
formę konkretnego przedsięwzięcia, a kolejne cele były realizowane. 

Jakie czynniki zadecydowały o budowie NFM?
Potrzeba, idea i konsekwentna działalność, żeby ta idea została zrealizowana.

Jakie trudności trzeba było pokonać przy budowie NFM?
Myślę, że jest to historia na grubą książkę(śmiech). Praktycznie każdy dzień pracy, czy to na etapie projektowania, programowania, postępowań
przetargowych, czy też na placu budowy dostarcza problemów, które trzeba rozwiązać. Jakieś 

problemy zawsze się pojawiają i same się nie rozwiązują. Normalną procedurą jest, że kłopoty i problemy się pojawiają, tym bardziej że budowa
NFM-u jest inwestycją niestandardową, nietypową. To nie jest domek z klocków, a nawet, jeśli budujemy domek z klocków, pojawiają się problemy,
które na bieżąco należy rozwiązywać. Powiedziałbym, że rozwiazywanie problemów jest wpisane w każdą tego typu działalność. One się
pojawiają, zawsze, to jest normalna rzecz. Media czasami robią sensacje z pewnych rzeczy, ale ludzie lubią czytać sensacyjne wiadomości,
dlatego media to robią. Generalnie, jeśli ktoś mówi, że projekty tego typu dzieją się bezproblemowo, to opowiada bajkę, ponieważ nie ma czegoś
takiego. To istota realizacji bardzo wielu różnorodnych zamierzeń.

Jaką rolę w przyszłości ma spełniać NFM?
Ma być to miejsce o wysokim standardzie do prezentacji różnych gatunków muzyki. Szczególnie muzyki, ale też sztuk wokół muzyki. To nie ma
być wyłącznie siedziba Filharmonii, w dużej części prezentowana będzie muzyka klasyczna, ale generalnie będzie to miejsce prezentacji różnych
gatunków muzyki. Dolne dwie sale będą szczególnie dla młodzieży, górna sala kameralna dla muzyki klasycznej i główna sala dla różnych
gatunków muzyki. Chcemy, by był to obiekt dla wszystkich wrocławian, wszystkich Dolnoślązaków i gości z całego świata.
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Wyjazd do stolicy – Centrum Nauki Kopernik

Uczniowie naszej
szkoły wraz z dyrekcją
i nauczycielami
odwiedzili niedawno
stolicę. Wyjazd do
Warszawy odbył się 18
października 2013
roku. Trudno było
wstać na zbiórkę o
godz. 3.15 w nocy, ale
udało się! Z małym
opóźnieniem, ale
wyjechaliśmy spod
szkoły. Czekała nas
bardzo długa podróż,
podczas której nawet
nie zapowiadało

się na jakikolwiek sen
(szczególnie, kiedy
siedzi się na samym
tyle). Gdy
przejeżdżaliśmy przez
Łódź, mogliśmy ją
pozwiedzać, oglądając
przez okno miasto. Po
6 godzinach jazdy,
około godz. 10,  w
końcu dotarliśmy do
Centrum Nauki
Kopernik. Przy wejściu
dostaliśmy specjalne
opaski do przyklejenia

Mogliśmy tam
podziwiać różne
wynalazki, które uczą i
bawią: bardzo duży
kołowrotek (abyśmy
poczuli się w nim jak
chomiki), napędzane
energią muzyka i
światło, łoże fakira, z
którego po pociągnięciu
gałki wychodziły igły
(oczywiście nie były
ostre), ściana ze
świecącymi
przyciskami (trzeba
było w jak
najszybszym czasie
wykonać 40 trafień),
wytworzone w
pomniejszonej

wersji tornado, miejsce,
gdzie można było
włożyć głowę i
krzyknąć, po czym
było to mierzone i
porównywane z rykiem
lwa, mierzenie
wysokości naszych
podskoków, zabawa w
kłamczucha, tworzenie
bitów i muzyki poprzez
kładzenie kostek z
chipami na specjalną
„tablicę”, które
oddziaływały między
sobą. Tyle się dzieje w
Koperniku. Claudia  

na ręce oraz karty
wejścia. Nie tracąc
czasu, jak najszybciej
poszliśmy do
laboratoriów:
biologicznego,
fizycznego oraz
robotycznego na
wyznaczone nam
zajęcia. Ja akurat
byłam w

grupie biologicznej. 
Panowie prowadzący
pokazy opowiadali
nam o
zanieczyszczeniach
wody i środowiska. Po
założeniu specjalnych
fartuchów oraz
rękawiczek
ochronnych czekały
na nas również

ciekawe
doświadczenia:
oczyszczanie wody z
niebieskiego barwnika
poprzez kolejne
warstwy kamyczków,
piasku, węgla i sączka
oraz wyławianie z
wody malutkich larw i
innych robaków, które
później oglądaliśmy

pod mikroskopem -
wbrew pozorom wcale
nie było to aż tak
odrażające, jak
myślałam!



W szkole tyle się dzieje,
bądź na bieżąco!

Uczniowie z klasy IV E
i IV F w listopadowe
wieczory
przygotowywali spoty
reklamowe
zachęcające do udziału
w wyborach do
Parlamentu
Europejskiego. Wybory
odbędą się w maju
2014 roku.
Prace (prawdziwe
arcydzieła) można
zobaczyć na YouTube.
Propozycje

są ciekawe, niektóre
kontrowersyjne, inne
zabawne. W grudniu
odbędzie się
posiedzenie jury
konkursu, następnie
internauci wybiorą
najlepsze propozycje.
Akcja odbywa się pod
hasłem: NAKRĘĆ SIĘ
NA WYBORY.
Życzymy powodzenia
!!!
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